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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  8 

Datum zasedání:  29. 9. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Cieluch, Klepek, Pražák, Růčková, Šimáková, 

Švarc, Tvrdoň 

Omluveni:  Foltisová, Vavrušková 

Hosté:  Palečková, Stavárek, Suchánek 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. I. Změna Studijního a zkušebního řádu doktorských studijních programů SU 

OPF 

3. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

Ekonomika a management v prezenční a kombinované formě studia pro 

akademický rok 2022/2023 

4. Conditions for the admission to the doctoral study program in Economics and 

Management accredited in English in the full-time and part-time forms of 

study for the academic year 2022/2023 

5. Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program 

in Economics and Management accredited in English in the full-time form of 

study at the SU SBA for the academic year 2022/2023 

6. Doplňovací volby do AS SU za OPF  

7. Různé  

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
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2. I. Změna Studijního a zkušebního řádu doktorských studijních programů SU OPF  

 

Dr. Šimáková informovala, že se jedná o vnitřní normu, kterou akademický senát schvaluje a 

požádala děkana o jeho bližší představení.  

 

Prof. Stavárek materiál představil a uvedl nejzásadnější změny. První změnou je odstranění 

všech požadavků, které se týkají tříletého doktorského studijního programu, se kterým se již na 

SU OPF nepočítá. Na příštím zasedání senátu bude představena žádost o akreditaci nového, již 

čtyřletého studijního programu. Do studijního a zkušebního řádu jsou také zaneseny možnosti 

zápisu do studia i v průběhu zimního semestru. A to zejména pro studenty, kteří budou studovat 

v anglickém studijním programu, jako reakce na jejich vízové požadavky a s tím vznikající 

prodlevy. Změna studijního a zkušebního řádu je také odvozena od strategického záměru SU a 

MŠMT, kdy v obou dokumentech je snaha zvýšit mezinárodní rozměr doktorských studijních 

programů. Je zde rovněž snaha zkrátit čekací dobu na obhajoby, kdy původní lhůty byly velmi 

dlouhé a komplikovaly organizační zajištění obhajob. Nově se celá lhůta zkrátí o 4-6 týdnů, tak 

jak je to běžné na jiných vysokých školách. Organizace obhajob bude flexibilnější. Dále se 

jedná o úpravy, které reflektují změnu studijního a zkušebního řádu SU jako celku. 

 

Dr. Šimáková vyzvala k diskuzi. O slovo se přihlásil doc. Tvrdoň. 

 

Doc. Tvrdoň upozornil na několik nejasných náležitostí předkládaného materiálu. 

Připomínkoval odstavec 3), kdy se ve změně ruší celý 3. odst. v čl. 3 a nově je uvedeno, že 

standardní doba studia je stanovena akreditací a je čtyři roky. Z toho vyplývá, že ze studijního 

a zkušebního řádu vypadla „maximální doba studia“.  Doc. Palečková doplnila, že tam chybí 

uvozovky, a že bude bod opraven, tak aby byla zachována maximální doba studia. 

 

V odst. 6 navrhl doc. Tvrdoň změnit název na „Student a zápis do studia“ oproti původnímu 

„Student a zápis do dalšího akademického roku studia.“ Dr. Adámek souhlasil, že uvedený 

název je trochu zavádějící. Doc. Růčková navrhla tento bod nazvat „Student a zápis do studia 

v příslušném akademickém roce.“ 

  

V rámci odst. 7 se doc. Tvrdoň dotázal, zda v případě možnosti, že zahraniční student nastoupí 

ke studiu později a má povinnost za 1. ročník naplnit 40 kreditů, bude mít dostatek času splnit 

všechny studijní povinnosti. Prof. Stavárek vysvětlil, že každý takový student v den zápisu 

obdrží individuální rozhodnutí děkana, kde budou specifikovány adekvátně upravené 

požadavky. Takto se bude všeobecně postupovat i v bakalářských a navazujících magisterských 

programech.  

 

Dále doc. Tvrdoň uvedl, že v odst. 9 bylo v původním materiálu explicitně stanoveno, z jakých 

předmětů se skládá státní doktorská zkouška, nyní to tento bod neobsahuje. Prof. Stavárek 

sdělil, že v novém akreditačním materiálu se předpokládá, že státnice budou z 3 předmětů – 

Ekonomické teorie, Ekonomika a management a jeden povinně volitelný předmět, který bude 

odpovídat zaměření dizertační práce.  

 

Doc. Tvrdoň závěrem dodal, že v odst. 22 je uvedeno, že rozhodování o právech a povinnostech 

studentů se řídí čl. 23 „(původně čl. 22)“. Část „(původně čl. 22)“ se jeví navíc. Doc. Palečková 

uvedla, že to bylo přehlédnuto. Má tam být uveden pouze čl. 23.  

 

Děkan prof. Stavárek vyjádřil souhlas s návrhy k úpravě předloženého dokumentu dle 
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připomínek AS SU OPF a to následovně: 

• 3) V čl. 3 se ruší odst. 3, který se nahrazuje novým odstavcem, který zní takto: „3) 

Standardní doba studia je stanovena akreditací a je čtyři roky. Maximální doba studia je 

o tři roky delší, než je stanovená standardní doba studia.“ 

• 6) V čl. 7 se ruší název a nový název článku je: „Student a zápis do studia v příslušném 

akademickém roce“ 

• 22) V čl. 15 se mění odstavec 1 takto: „1) Rozhodování o právech a povinnostech 

studentů se řídí čl. 23 Studijního a zkušebního řádu pro studenty bakalářských a 

magisterských studijních programů Slezské univerzity v Opavě, v platném znění (dále 

jen „SZŘ SU“).“ 

 

Dr. Šimáková informovala, že návrhy na úpravy, které odsouhlasil předkladatel, musí 

odsouhlasit také senát. Následně vyzvala k hlasování o navržených změnách ve schvalovaném 

dokumentu dle připomínek AS SU OPF.  

 

 

Hlasování o zapracování připomínek AS SU OPF: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Poté dr. Šimáková vyzvala k hlasování a předloženém dokumentu ve znění navržených úprav.  

 

Hlasování o I. Změně SZŘ doktorských studijních programů SU OPF: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje I. Změnu Studijního a zkušebního řádu doktorských studijních programů Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné ve znění navržených úprav. 

 

3. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu Ekonomika a 

management v prezenční a kombinované formě studia pro akademický rok 2022/2023 

2 

Děkan prof. Stavárek představil všechny tři body současně. V podmínkách přijímacího řízení 

pro další akademický rok nejsou v příslušných studijních programech žádné diametrální změny, 

zachovává se praxe z předešlých let. Na základě zkušeností s přijímacím řízením v anglických 

studijních programech je stanoveno, že přijímací řízení může probíhat do konce srpna. Ostatní 

náležitosti zůstávají stejné.  

 

4. Conditions for the admission to the doctoral study program in Economics and 

Management accredited in English in the full-time and part-time forms of study for 

the academic year 2022/2023 

5. Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program in 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of study at the 

SU SBA for the academic year 2022/2023 
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Předsedkyně senátu vyzvala k diskuzi. Jelikož se nikdo z přítomných senátorů nepřihlásil o 

slovo, vyzvala k hlasování postupně o jednotlivých bodech. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení do doktorského studijního programu: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu Ekonomika a 

management v prezenční a kombinované formě studia pro akademický rok 2022/2023. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení do doktorského studijního programu v anglickém 

jazyce: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Conditions for the admission to the doctoral study program in Economics and 

Management accredited in English in the full-time and part-time forms of study for the 

academic year 2022/2023. 

 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení do navazujícího studijního programu 

v anglickém jazyce: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study program in 

Economics and Management accredited in English in the full-time form of study at the Silesian 

University in Opava, School of Business Administration in Karvina for the academic year 

2022/2023. 

 

6. Doplňovací volby do AS SU za OPF 

 

Dr. Šimáková uvedla, že dne 20. 9. 2021 obdržela od předsedy AS SU dr. Sedláře žádost o 

zajištění organizace doplňovacích voleb do komory akademických pracovníků AS SU za OPF, 

a to z důvodu ukončení pracovního poměru Ing. Vernera na SU OPF. V této souvislosti je třeba 

stanovit dílčí volební komisi. Dr. Šimáková konstatovala, že doplňovací volby do studentské 

komory AS SU za OPF vyhlášené v červnu ještě neproběhly, jelikož dle volebního řádu musí 

proběhnout v období výuky. Navrhuje proto, aby dílčí komise byla pro oboje doplňovací volby 

totožná, a to ve složení Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Jaroslav Škrabal a Bc. Lucie 

Vavrušková. Všichni navržení členové s nominací vyjádřili souhlas.  Žádná další nominace na 

člena dílčí volební komise nebyla navržena. 

 

Následně vyzvala k hlasování o dílčí volební komisi pro doplňovací volby do komory 

akademických pracovníků AS SU za OPF.  
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Hlasování o členech dílčí volební komise ve složení dr. Pražák, Ing. Škrabal, Bc. Vavrušková: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do komory akademických pracovníků 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě za Obchodně podnikatelskou fakultu v 

Karviné ve složení: Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Jaroslav Škrabal, Bc. Lucie Vavrušková.  

 

 

Dr. Bauerová se dotázala na předpokládanou formu voleb. Dr. Pražák odpověděl, že volby 

budou elektronicky online.   

 

7. Různé 

 

Představení místnosti A308: 

Prof. Stavárek informoval, že rekonstrukce místnosti A308 stále není ve fázi, kdy by mohly 

probíhat hybridní jednání různých orgánů. Problém je u dodávky techniky. Pro plnou funkčnost 

chybí ještě speciální kamera. Pro prezenční jednání je místnost plně funkční již nyní. V rámci 

rekonstrukce přibyla klimatizace, nový nábytek a nový systém promítání. Čelní projekce byla 

zrušena.  

 

Sumář vývoje CEPISu: 

Prof. Stavárek představil vývoj CEPISu. Jde o krajem schválený strategický projekt, u kterého 

je případná realizace ovlivněna několika rizikovými faktory. Obecně rostou ceny stavebních 

prací a materiálů, přičemž v původním rozpočtu se počítalo s cenami, které byly platné v době 

jeho návrhu. V současnosti však hrozí obrovský nárůst cen spojených s výstavbou. Druhý 

rizikový faktor je fakt, že není nedefinovaná výzva do operačního programu. Jakmile bude 

vypsána výzva (v polovině příštího roku), zjistíme, jestli plníme parametry. Třetí riziko je 

vysoká nákladovost přípravné fáze projektu. Je zřejmé, že všech 13 schválených strategických 

projektů nebude financováno. Úkolem SU OPF je udělat vše proto, abychom byli mezi těmi, 

kteří financováni budou. Jsou plánovány intenzivní jednání s městem i krajem.  

 

Informace z AS SU: 

Dr. Šimáková informovala, že AS SU otevřel problematiku úpravy volebního řádu. Diskuze o 

jeho úpravě na úrovni AS SU OPF již částečně proběhly a bylo by vhodné požadavky na úpravy 

koordinovat i se zástupci AS SU. Aktuálně nejsou specifikovány konkrétní změny, pouze je 

plánováno jednání legislativní komise AS SU, kde bude tato problematika projednávaná.  

 

Vypisování zkoušek mimo zkouškové období: 

Dr. Šimáková a dr. Klepek uvedli, že se vyskytují případy, kdy v posledním výukovém týdnu 

dochází studenti na zkoušku a nemohou tak nastoupit na řádnou výuku jiných předmětů. Jedná 

se o zasahování do výukového plánu.  Dr. Adámek doplnil, že zkouškové období je dáno 

harmonogramem akademického roku. Dr. Šimáková dodala, že Studijní a zkušební řád 

umožňuje vypisování termínů mimo stanovené zkouškové období pouze v závažném a 

odůvodněném případě. Hromadné předtermíny to tudíž nesplňují. Doc. Suchánek podotkl, že 

tyto věci by se neměly stát standardem. Je to narušování výuky. Například ze zdravotních 

důvodů, či v případě výjezdu na zahraniční studijní pobyt, se jedná o odůvodněný případ. Jinak 
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je to porušování Studijního a zkušebního řádu a je třeba sjednat nápravu.  

 

Dr. Šimáková za AS SU OPF požádala děkana a proděkana pro studijní a sociální záležitosti o 

předání této informace na katedry.  

 

Počty přijatých studentů: 

Dr. Klepek se dotázal, zda jsou již známa čísla zapsaných studentů a jestli je již známá 

informace o tom, zda se bude platit pokuta. Také se zajímá o to, zda vedení fakulty plánuje 

zavedení přijímacích zkoušek, když demografická křivka je na vzestupu. Prof. Stavárek 

odpověděl, že z hlediska přijímacích zkoušek jsme ještě nedospěli do fáze, kdy bychom mohli 

zavést plošné přijímací zkoušky. Tento rok je první růstový. Tímto jsme schopni zajistit 

dostatečný počet studentů. Po zavedení zkoušek bychom opět hledali studenty, abychom 

naplnili ten počet. Uvažovali jsme o možnosti mít selektivní přijímací zkoušky, kdy by zkoušky 

měly jen určité vybrané studijní programy. Problém je v tom, že když zájemci o studium 

neudělají přijímací zkoušky na tyto programy, pak se zapíší do jiného studijního programu a na 

fakultě skončí tak i tak. Problematiku přijímacích zkoušek bude vhodné otevřít znovu příští rok, 

kdy už bude ucelená nabídka studijních programů.  

 

Situace s parkováním: 

Ing. Cieluch vznesl dotaz na vedení fakulty ohledně situace s parkováním při hlavní budově SU 

OPF. Prof. Stavárek podal informaci, že nový majitel hotelu ho získal v aukci i s pozemkem. 

Asfalt parkoviště patří městu, ale pozemek je soukromého majitele. Fakulta do toho nemohla 

zasáhnout. Úvodní jednání s majiteli proběhlo až při slavnostním otevření hotelu. Noví majitelé 

mají oficiální pozvání k dalšímu jednání na toto téma. Po výstavbě CEPISu lze parkování řešit 

výstavbou nového místa v areálu stávajícího dopravního hřiště. V současnosti nemá fakulta 

nástroje, jak to vyřešit. Jediné, co můžeme udělat, je vyjednat zvýhodněné parkování. Ing. 

Cieluch navrhl, aby město zrušilo zábrany na cestě, která umožňuje rychlejší a kratší přístup na 

parkoviště za Družbou. Prof. Stavárek s návrhem souhlasil a uvedl, že tuto možnost městu 

navrhne.  

 

Covidová situace: 

Bc. Švarc se dotázal, zda je nějaký plán ohledně covidové situace na fakultě? Prof. Stavárek 

shrnul, že fakulta nechce zavádět žádné opatření nad rámec platných.  

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 27. 10. 2021 od 13:00 hodin v místnosti A308. 

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 29. 9. 2021 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje I. Změnu Studijního a zkušebního řádu doktorských studijních 

programů Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné ve 

znění navržených úprav. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

Ekonomika a management v prezenční a kombinované formě studia pro akademický 

rok 2022/2023. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Conditions for the admission to the doctoral study program in 

Economics and Management accredited in English in the full-time and part-time forms 

of study for the academic year 2022/2023. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Conditions for the admission to the follow-up Master’s degree study 

program in Economics and Management accredited in English in the full-time form of 

study at the Silesian University in Opava, School of Business Administration in Karvina 

for the academic year 2022/2023. 
5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje dílčí volební komisi pro doplňovací volby do komory akademických 

pracovníků Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě za Obchodně 

podnikatelskou fakultu v Karviné ve složení: Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Ing. Jaroslav 

Škrabal, Bc. Lucie Vavrušková. 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 


